
Sprawozdanie
międzysesyjne od 2 stycznia 2013 roku do 27 lutego 2013 roku.

W okresie międzysesyjnym realizowaliśmy bieżące i zlecone zadania, a 

także  uchwały  Rady  Gminy  i  Zarządzenia  Wójta.  Na  ostatniej  sesji 

podjęto 17 uchwał, z których wszystkie zostały wdrożone do realizacji.

W okresie sprawozdawczym wydałam 12. zarządzeń, które dotyczyły:

– powołania  Komisji  inwentaryzacyjnej  sprzętu  obrony  cywilnej 

posiadanego przez Urząd Gminy Janowiec Kościelny,

– realizacji pozamilitarnych przygotowań obronnych w Gminie Janowiec 

Kościelny,

– realizacji  zadań  obrony  cywilnej  i   Zarządzania  Kryzysowego  w 

Gminie Janowiec Kościelny,

– powołania komisji przetargowej,

– ogłoszenia  konkursu  na  stanowisko  dyrektora  Zespołu  Szkół  w 

Janowcu Kościelnym,

– przeprowadzenia kontroli w GOPS Janowiec Kościelny,

– przyjęcia  „Regulaminu  dofinansowania  demontażu,  transportu  i 

unieszkodliwiania  wyrobów  zawierających  azbest   z  obiektów 

budowlanych z terenu gminy Janowiec Kościelny,

– zmian w budżecie gminy na 2013 rok,

– powołania  przedstawicieli  gminy  Janowiec  Kościelny  do  prac  w 

komisji  odbiorczej  zadania  pt.  „  Remont  Świetlicy  wiejskiej  w 

Szczepkowie Borowym”

W omawianym okresie miały miejsce następujące wydarzenia:



1)  8-go  stycznia  wspólnie  z  Kierownikiem  Panem  Stanisławem 

Wrzeszczyńskim  uczestniczyliśmy  w  Zgromadzeniu  Ekologicznego 

Związku Gmin „Działdowszczyzna”, a następnie 5 lutego wzięłam udział 

w posiedzeniu Zarządu. Zarówno Zgromadzenie, jak i Zarząd zajmowały 

się zadaniami, które nałożyły na gminę ustawy: o utrzymaniu czystości i 

porządku  w  gminach  oraz  o  odpadach.  Ostatnia  zmiana  ustawy  o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach pozwala na zróżnicowanie 

stawek za odbiór odpadów, z czego chce skorzystać Związek. Zarząd 

Związku  zaproponował  obniżenie  stawki  do  8,50  zł.  za  osobę  .  W 

rodzinach składających się z więcej niż 4 osób, kolejne 5,6 ..osób będą 

zwolnione z odpłatności. Również osoby w wieku 75 lat i więcej będą 

płaciły połowę stawki za zagospodarowanie odpadów. Na razie są to 

projekty  uchwał,  dopiero  po   posiedzeniu  Zgromadzenia  będą 

obowiązujące i mogą jeszcze ulec zmianom. Również z powodu zmiany 

ustawy,  został  przesunięty  termin  na  składanie  deklaracji  przez 

mieszkańców, wcześniej ustalony był termin 15 marca.

2)  13  stycznia  br.,  zabłysło  światełko  do  nieba  również  w  Janowcu 

Kościelnym.  Samorząd  Uczniowski  Gimnazjum  Zespołu  Szkół  w 

Janowcu  Kościelnym  wraz  z  Wielką  Orkiestrą  Świątecznej  Pomocy 

uczestniczyli  w  zbiórce  pieniężnej  21  Wielkiego  Finału.  Tego  dnia  o 

godz. 19.oo mieszkańcy mogli wziąć udział w Mszy Świętej w intencji 

chorych dzieci  i  osób starszych.  Następnie na stadionie gminnym  o 

godz. 20.oo wszyscy otrzymali lampiony, które poszybowały do nieba, 

jako znak uczestnictwa w ogólnopolskiej akcji „Światełko do nieba”. Na 

zakończenie wszyscy biesiadowali przy ognisku, przygotowanym przez 

SOKSiR.  Tego  dnia  każdy  z  uczestników  mógł  być  bliżej  swojego 

dobrego Anioła.  W wyniku tak pięknie przygotowanej  akcji  Samorząd 



Uczniowski  zebrał  i  przekazał  na  rzecz  WOŚP  kwotę   1.582  zł. 

Dziękujemy Organizatorom i Tym, którzy Ich wspierali w tym pięknym 

dziele.

3) 16 stycznia pani Sekretarz Gminy uczestniczyła w odprawie rocznej 

poświęconej podsumowaniu wyników działalności Komendy Powiatowej 

Policji. Spotkanie poświęcone było omówieniu bezpieczeństwa za 2012 

r. w powiecie nidzickim. W spotkaniu wzięła udział Pani Sekretarz. W 

dzisiejszej   sesji  przedstawiona  została  informacja  na  temat 

bezpieczeństwa  w  naszej  Gminie,   więc  Państwo  mogli  osobiście 

zapoznać się z tą informacją. 

4)  19  stycznia  odbyło  się  kolejne  spotkanie  na  temat  Spółdzielni 

Socjalnych  z  grupą  bezrobotnych,  zainteresowanych  utworzeniem tej 

formy działalności.

5)  21  stycznia  została  podpisana  umowa  o  przyznaniu  pomocy  z 

Samorządu Województwa w ramach Działania „Podstawowe Usługi Dla 

Gospodarki Ludności Wiejskiej”, objętego PROW na lata 2007-2013, na 

zadanie  pt.  „Budowa  Systemu oczyszczania  ścieków w  miejscowość 

Safronka. Pomoc została przyznana w kwocie 778 241 zł,  jednak po 

przetargu wartość zadania uległa zmniejszeniu, zatem dofinansowanie 

też będzie w kwocie mniejszej. Przetarg odbył się 14 lutego br., wybrano 

Firmę  PRIM  –  Kamil  Bublijewski  z  Nidzicy  za  kwotę  1.279.200  zł. 

Wartość kosztorysowa zadania – 1.530 tys. zł.

6) 01.02.2013 r.- w siedzibie Nidzickiej Fundacji Rozwoju „ NIDA” 

odbyło  się  Nadzwyczajne  Walne  Zebranie  Członków  Grupy 



Działania „ Brama Mazurskiej Krainy”, podczas którego dokonano 

wyboru  Do  Rady  LGD.   Członkiem  Rady,  z  ramienia  Gminy 

Janowiec Kościelny został ponownie Pan Piotr Szczepkowski. W 

spotkaniu wzięła udział Pani Sekretarz. Tego dnia Prezes Krzysztof 

Margol  poinformował  o  zmianach  ,  jakie  planowane  są  na 

następny  okres  programowania  w  tzw.  małych  projektach. 

Przewiduje się, że każdy Beneficjent będzie miał do wykorzystania 

200  tys.  zł  (  a  nie  jak  dotychczas  100  tys.  zł  ),  przy  czym 

wnioskowana kwota w małym projekcie będzie mogła wynosić do 

50 tys. ( dotychczas 25 tys. zł ). Istotne jest również to, że VAT 

będzie wydatkiem kwalifikowalnym. Zmiany te, w moim odczuciu 

pozytywne,  pozwolą  realizować  kolejne  przedsięwzięcia,  z 

pożytkiem dla rozwoju  naszej  Gminy.  Dodam,  że  wnioski  takie 

składane  są  również  przez  Stowarzyszenia,  co  zwiększa  pulę 

środków  do  pozyskania.  Stowarzyszenia  uzyskują  szerokie 

wsparcie  ze  strony  Gminy  w  pisaniu,  realizacji  i  rozliczeniu 

projektu.  

W 2013 r. będzie jeszcze jeden nabór małych projektów, a od 2014 
r rozpocznie się kolejny okres programowania.
Na  marginesie  dodam,  że  aktualnie  trwa  ocena  wniosków 
złożonych w pierwszym naborze. Łącznie złożono 8 wniosków z 
tzw. małych projektów  ( trzy wnioski złożone przez Gminę, 1 przez 
Parafię, 1 przez SOKSiR, 1 przez Klub Sportowy Orzeł, 3 przez 
Stowarzyszenia)  oraz  1  z  Odnowy  Wsi  dotyczący  świetlic 
wiejskich.

7)   Chciałabym  poinformować,  że  Gmina  Janowiec  Kościelny 
wpisana  została  do  Europejskiego  Rejestru  Renomowanych. 
Obecnie w Rejestrze znajduje się ok. 200 wyróżnionych Gmin. W 
dniu  14.02.2013  r.  otrzymaliśmy  certyfikat,  którym  możemy  się 
posługiwać  przez  rok.  Wpis  do  Rejestru  poprzedzony  był 
badaniami opinii  publicznej,  prowadzonymi na zlecenie jednostki 
certyfikującej. Certyfikat jest narzędziem umacniającym kreowanie 



pozytywnego  wizerunku  Gminy,  stwarza  możliwość  promowania 
Gminy  poprzez  prezentację  Gminy-  jej  rysu  historycznego, 
umieszczania informacji np. o  możliwości inwestowania.

 Aktualnie  opracowujemy  taką  prezentację  Gminy  i  umieścimy 
fotoreportaż  na  udostępnionym  nam  portalu  internetowym.  Na 
naszej  stronie  internetowej  umieścimy  logotyp  –  godło 
EURORENOMY,  który  możemy  używać  również  na  wszelkich 
materiałach promocyjnych Gminy. 
Uzyskanie Certyfikatu to wyróżnienie oraz oznaka prestiżu. 

8)  Został  ogłoszony  nabór   wniosków o  dofinansowanie  demontażu, 

transportu  i  utylizacji  wyrobów  zawierających  azbest.  W  przypadku 

otrzymania  dofinansowania   przez  gminę z  WFOŚ i  GW, właściciele 

nieruchomości otrzymają dofinansowanie w wysokości 85% kosztów.

9) Została zgłoszona gotowość odbioru prac remontowych w obiekcie 

świetlicy  wiejskiej  w  Szczepkowie  Borowym.  W naszej  ocenie  prace 

zostały wykonane prawidłowo.

10)  Wyłoniono  też  w  przetargu  nieograniczonym  wykonawcę  prac 

remontowych  w świetlicach w Nowej Wsi Wielkiej i Zaborowie. Wybrano 

Firmę „DOM” z  Nidzicy  za  kwotę  196 919 zł.  Wartość  kosztorysowa 

zadania  to  kwota  241  449  zł.  Wykonawca  przejął  obiekty,  celem 

rozpoczęcia robót.

11)  Złożyliśmy  też  wnioski  o  dofinansowanie  Ochotniczych  Straży 

Pożarnych w zakupie doposażenia i remontu boksu strażackiego.

12)  11  lutego  obradowała  Komisja  konkursowa,  powołana  dla 

wyłonienia  kandydata  na  stanowisko  dyrektora  Zespołu  Szkół  w 



Janowcu  Kościelnym.  Konkurs  nie  został  rozstrzygnięty  .  Spośród 

dwóch  kandydatów,  którzy  zgłosili  swoje  oferty,  jeden  nie  spełnił 

wymogów formalnych (niekompletne dokumenty), a drugi kandydat nie 

uzyskał  bezwzględnej  większości  głosów „za”  swoją  kandydaturą.  W 

związku z tym 1 marca zostaną powierzone obowiązki Wicedyrektorowi i 

w  okresie  wakacji  ogłosimy  kolejny  konkurs.  Pragnę  podkreślić,  że 

dyrektora  szkoły  wyłania  się  w  drodze  konkursu.  Dopiero,  kiedy  do 

konkursu nie  przystąpi  żaden kandydat,  albo w wyniku konkursu nie 

wyłoniono  kandydata,  jak  to  miało  miejsce  u  nas,  można  powierzyć 

obowiązki Wicedyrektorowi, ale na okres nie dłuższy niż 10 miesięcy. W 

szkole,  w  której  jest  Wicedyrektor,  tak  jest  u  nas,  obowiązki 

bezwzględnie  należy  powierzyć  Wicedyrektorowi,  a  nie  innemu 

nauczycielowi.

13) 15-go lutego odbyło się zebranie sprawozdawcze w OSP Janowiec 

Kościelny,  a  20  lutego  w  Nowej  Wsi  Wielkiej.  W  zebraniach 

uczestniczyłam wspólnie z Komendantem Powiatowym PSP w Nidzicy i 

Prezesem Zarządu Oddziału Powiatowego w Nidzicy. Obydwa Zarządy 

jednogłośnie otrzymały absolutorium ze swojej  działalności.  W trakcie 

spotkania  omówiono  też  bieżące  problemy  dotyczące  ochrony 

przeciwpożarowej w gminie.

14)22  lutego  otrzymaliśmy  informację  Ministra  Finansów  i  zarazem 

bardzo  złą  informację  o  mniejszej  subwencji  oświatowej.  Otrzymamy 

159 416 zł., mniej tylko dlatego, że w tym roku szkolnym ubyło nam 

17-ro uczniów (92 216 zł mniej) , w tym dwoje z wagą P2 x 1,4 ( 15 

200,- mniej) i jeden uczeń z wagą P5 x 9,5 ( 52 000,- mniej). Łącznie 

skutkuje to zmniejszeniem o kwotę 159 416 ,-  ,  w stosunku do roku 



budżetowego 2012. Subwencja na 1-go ucznia, to kwota 5.171 zł.

15) W ostatnim okresie mieliśmy poważne kłopoty z dostawą wody dla 

mieszkańców  sołectwa  Jabłonowo.  Studnia,  z  której  doprowadzano 

wodę,  po  prostu  wyschła.  W  chwili  obecnej  woda  jest  pobierana  z 

hydroforni  Kuce.  To  pociągnęło  konieczność  zakupu  dwóch  pomp 

głębinowych, a to już koszt ok. 25 tyś.zł. Należy dodać, że hydrofornia w 

Kucach wymaga co najmniej takiego remontu jak Bielawy. Przez wiele 

lat nic nie robiono w tym zakresie, więc teraz wszystko się sypie. Czeka 

nas albo pogłębienie studni w Jabłonowie lub wykopanie nowej. Trwają 

badania, co jest korzystniejsze finansowo i co będzie skuteczne.

16) Stałe Komisje Rady Gminy na wspólnym posiedzeniu ustaliły, że 

przystąpimy  do  remontu  obiektu  weterynarii,  z  przeznaczeniem 

pomieszczeń  na  cele  mieszkalne.  Decyzja  taka  podyktowana  jest 

koniecznością  zapewnienia  lokalu  mieszkalnego dla  rodziny Państwa 

Lamparkich z Napierki.  Rodzina dwupokoleniowa mieszka w budynku 

komunalnym, który grozi zawaleniem. W trosce o bezpieczeństwo tych 

osób należy jak najszybciej Je przekwaterować do innego lokalu. Gmina 

nie ma ani mieszkań socjalnych, ani innych wolnych lokali, nie ma też 

odpowiednich  środków,  aby  takie  lokale  zakupić  lub  wyremontować. 

Mając obiekt weterynarii  ,  którego nie udało się sprzedać, nie można 

było  inaczej  postąpić,  zwłaszcza,  że  obiekt  weterynarii  też  wymaga 

remontu,  a jeżeli  będzie w takim stanie stał  przez najbliższe lata.  To 

niedługo  się  rozpadnie.  Gdyby  był  kupiec,  wówczas  otrzymane  ze 

sprzedaży środki przeznaczylibyśmy na zakup innego lokalu.

Koszt  remontu  w  części  zrekompensujemy  sprzedażą  działki  w 

Napierkach, którą użytkuje ta rodzina.



17) W  ostatnim  czasie  pojawiła  się  możliwość  dofinansowania 

dokumentacji  i  wykonania  remontu,  modernizacji  i  budowy  nowego 

energooszczędnego  oświetlenia  ulicznego.  Zbieramy  oferty  i  jeżeli 

będziemy mogli udźwignąć to zadanie w budżecie gminy, przystąpimy 

do  zadania.  Pozwoli  to  na  wybudowanie  oświetlenia  ulicznego  tam, 

gdzie go nie ma i zaoszczędzić na opłatach za pobór energii z tytułu 

oświetlenia ulicznego.

18) W okresie sprawozdawczym podpisano akt notarialny na działkę w 

Smolach-Żardawach,  dotycząca  zamiany  gruntu,  która  pozwoliła 

sołectwu na powiększenie nieruchomości przeznaczonej na plac zabaw. 

Dzięki  uprzejmości  właściciela  gruntu,  przyległego do  działki  gminnej 

udało się stworzyć piękny teren rekreacyjny.

19)  W okresie sprawozdawczym przez okres 12 dni przebywałam na 

urlopie wypoczynkowym.

Wójt 

Bożena Grochala


